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§ 1  

Val av justerare och tid för justering 

Vice ordföranden Inger Stenelo (PRO) utsågs att tillsammans 

med ordföranden Christer Bentzer (SPF) justera dagens 

protokoll vilket ska ske fredagen den 21 mars. 

 

§ 2 

Anmälan av övriga frågor samt fastställande av 

dagordning 

Dagordningen fastställdes utan ändringar. 

 

 § 3  

 Anmälan av föregående protokoll 

Anmäldes att protokoll 2014-01-30 justerats den 31 januari. 

 

§ 4  

Anmälan av inkomna handlingar 

 

1. Kommunstyrelsens pensionärsråd, protokoll 2014-02-11 

 

2. Tvärpolitiska gruppen för trafik-, miljö- och planfrågor, 

anteckningar från 2014-02-12 

 

3. Trygghetsvandring i Prästgårdsgärde 2013-12-16 

 

4. Inbjudan till Öppet Hus om Älvsjö torg och resecentrum,  

2014-03-05 

 

5. Inbjudan till seminarium från Stiftelsen Stockholms läns 

Äldrecentrum: Framtidens äldreomsorg i Stockholms län 

den 13 mars 

Från pensionärsrådet deltog Britt Petersson och 

Marianne Lindqvist 

 

§ 4 

Asfaltering av gångstig vid Toffelbacken 

- svar på medborgarförslag 

 Medborgarförslaget innehåller önskemål om att asfaltera en 

upptrampad gångstig mellan Toffelbacken och Pliggvägen i 

Solberga.  
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Eftersom stigen inte går på parkmark, utan till största delen 

över Sisabs och Svenska Bostäders fastigheter, föreslår 

förvaltningen att förslaget skickas vidare till dem.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat 2014-03-04. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet. 

 

§ 6 

Underlag för budget 2015 med inriktning 2016 och 2017 

för Älvsjö stadsdelsnämnd 

Stadsdelsnämnden behandlar ärendet den 27 mars. 

Handlingarna har dock inte hunnit bli klara till rådets 

sammanträde utan de kommer att anmälas som information 

vid nästkommande sammanträde.  

 
§ 7 

Kvalitetsgarantier för verksamhetsområdena barn, 

ungdom och vuxna samt äldre och funktionsnedsatta 

Enheterna inom verksamhetsområdena barn, ungdom och 

vuxna samt äldre och funktionsnedsatta har tagit fram 

kvalitetsgarantier med åtaganden för 2014. Garantierna har 

tagits fram med utgångspunkt från stadens budget, nämndens 

mål för verksamhetsområdena, brukarundersökningar samt 

enheternas tidigare uppföljningar och resultat.  

 

Kvalitetsarbetet inom nämndens verksamheter utförs i enlighet med 

stadens kvalitetsstrategi och är väl förankrat inom verksamheterna. 

Förvaltningsledningens bedömning är att enheternas åtaganden med 

tillhörande arbetssätt stämmer väl överens med fullmäktiges 

prioriterade inriktningar och mål för verksamhetsområdena samt med 

nämndens mål. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2014-02-10. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet. Rådet ska inbjuda chefen för 

äldreenheten, Anette Strömberg, till något sammanträde framöver för 

att informera om sin verksamhet.  
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§ 8 

Lokala rutiner för Lex Sarah 

Kommunfullmäktige i Stockholms stad beslutade i juni 2013 om 

riktlinjer för lex Sarah. Dessa riktlinjer gäller tillämpningen av 

bestämmelserna om lex Sarah i socialtjänstlagen (SoL) och 

lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS). 

Med lex Sarah avses de regler om vissa skyldigheter för 

anställda att rapportera och för dem som bedriver verksamhet att 

åtgärda när det gäller missförhållanden och påtagliga risker för 

missförhållanden i verksamheten. I Stockholms stad är det de 

nämnder som handlägger eller utför någon form av verksamhet 

enligt socialtjänstlagen eller LSS som omfattas av dessa 

bestämmelser.  

 

Förvaltningen har i enlighet med stadens riktlinjer tagit fram 

lokala rutiner för lex Sarah vilka ersätter de preliminära rutiner 

som tagits fram av förvaltningen efter nämndens beslut i juni 

2011. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat 2014-02-12. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet. Rådet önskar få en kortfattad 

sammanställning över socialtjänstlagen som är aktuell i många 

sammanhang. Förvaltningen ska se vad som finns. 
 

§ 9 

Ändringar i delegationsordningen avseende äldre och 

funktionsnedsatta 

Delegationsordning för Älvsjö har fastställts av 

stadsdelsnämnden 2013-08-29 och reviderats vid ett tillfälle 

därefter.  

 

Den nu föreslagna revideringen av delegationsordningen 

omfattar förändringar i avsnitt 6 Äldreomsorg och stöd och 

service till personer med funktionsnedsättning och är 

föranledda av bl.a. ny tillsynsmyndighet, förändrad 

lagstiftning, annan organisation samt översyn av 

delegationsnivån inom förvaltningen.   

 



ÄLVSJÖ STADSDELSNÄMND  
PENSIONÄRSRÅDET                                         SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

                                                                                                        2014-03-20                                            

 

 

 

 

 

Förslaget innefattar även en revidering av de punkter som 

berör Lex Sarah och beror på att kommunfullmäktige i juni 

2013 fastställde nya riktlinjer för Lex Sarah.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat 2014-03-10. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har översiktligt fått information om ärendet och 

kommer till nästa sammanträde att få hela 

delegationsordningen för kännedom. 
 

§ 10 

Förlängning av driftentreprenad för Älvsjö 

servicehusrestaurang samt matleveranser till Solberga 

vård- och omsorgsboende 

ISS Facility Services AB har sedan 2006-08-01 varit anbuds-

upphandlade att för två på varandra följande avtalsperioder 

dels driva Älvsjö servicehusrestaurang på entreprenad, dels 

leverera mat till Solberga vård- och omsorgboende. Den 

andra avtalsperioden löper ut 2014-08-01 med möjlighet till 

ett års förlängning till 2015-07-31.  

 

Under hösten 2013 har förvaltningen följt upp verksamheten 

och tillsammans med entreprenören tagit fram och genomfört 

en handlingsplan för utveckling av matkvaliteten. Vid 

uppföljningsbesök i februari 2014 har konstaterats att 

servicenivån är god och maten är mer varierad och smakar 

bättre. Förvaltningen föreslår således stadsdelsnämnden att 

entreprenadavtalet förlängs med ett år för perioden  

2014-08-01 – 2015-07-31. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat 2014-02-24. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet. Britt Petersson är rådets 

representant i förtroenderådet för Älvsjö servicehus där 

restaurangen har varit aktuell och att förbättringar gjorts.  
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§ 11 

Detaljplan för 370 nya lägenheter vid Solberga bollplan 

Syftet med planen är att bygga bostäder på och i anslutning 

till nuvarande Solberga bollplan. 370 lägenheter planeras i 

lamellhus om 4-5 våningar, samt ett 11-vånings punkthus. 

För att ersätta Solberga bollplan anläggs en ny elvamanna 

fotbollsplan med konstgräs nedanför Pliggvägen. 

 

Förvaltningen är positiv till en utbyggnad av fler bostäder i 

Solberga och en ny bollplan med konstgräs. Det som saknas 

är en tydlig beskrivning av områdets naturvärden idag och 

hur grönytor och lekytor som försvinner ska kompenseras. 

Förvaltningen avråder från en eventuell sammankoppling av 

gatunäten i Solberga och Västberga, och föreslår att 

angöringen med bil till den nya bollplanen ska ske från indu-

striområdet istället för från Folkparksvägen. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat 2014-03-06. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet och ställer sig bakom 

förvaltningens förslag. Rådet vill särskilt betona vikten av bra 

trafiklösningar inom området och att parkstråk bevaras som 

förvaltningen pekar på i sitt yttrande. 

 

§ 12 

Patientsäkerhetsberättelser 2013 för äldreomsorgens 

särskilda boenden i kommunal regi och på entreprenad 

Patientsäkerhetslagen syftar till att främja hög patientsäkerhet inom 

hälso- och sjukvården genom att minska antalet vårdskador och 

tydliggöra vårdgivarens ansvar. För att uppfylla kraven i 

patientsäkerhetslagen är vårdgivaren skyldig att senast den 1 mars 

varje år upprätta en patientsäkerhetsberättelse där det ska framgå hur 

patientsäkerhetsarbetet har bedrivits under föregående kalenderår, 

vilka åtgärder som har vidtagits för att öka patientsäkerheten och vilka 

resultat som har uppnåtts.  

 

I Älvsjös stadsdelsområde är stadsdelsnämnden ansvarig vårdgivare 

för hälso- och sjukvården på Solberga vård- och omsorgsboende och 

Älvsjö servicehus. Nämnden är även ytterst ansvarig vårdgivare för 
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Kristallgårdens vård- och omsorgsboende som drivs på entreprenad av 

Vardaga.  

 

Samtliga verksamheter har upprättat en patientsäkerhetsberättelse som 

beskriver hur patientsäkerhetsarbetet bedrivits under 2013.  

Patientsäkerhetsberättelsen finns tillgänglig i respektive verksamhet 

sedan den sista februari för den som vill ta del av den.  
 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet. Rådet har utsedda 

representanter inom samtliga de verksamheter som är med i 

redovisningen. Frågor fanns i huvudsak kring 

avvikelserapporteringen vilka förklarades av Eva Frykler. 
 

§ 13 

Boendeplanering för äldre i regionen Västra Söderort 

Stadsdelsförvaltningarna Skärholmen, Hägersten-Liljeholmen 

och Älvsjö har reviderat den gemensamma 

äldreboendeplanen för Västra Söderort, enligt uppdrag från 

äldreförvaltningen. 

  

Antalet äldre över 80 år prognostiseras minska från 2014 

fram till år 2018 för att därefter öka successivt. För de äldre 

över 90 år väntas en ökning av antalet först åren 2030. I 

Västra Söderort finns ett brett utbud av olika boendeformer 

för äldre som drivs i såväl egen regi som på entreprenad och 

av privata utförare.  

 

Förvaltningarnas samlade bedömning är att utbudet av 

servicehus samt vård- och omsorgsboende kan tillgodose 

behovet under de närmaste åren. Samtidigt finns risk för en 

överkapacitet av dessa boendeformer. 

 

Olika former av boenden för äldre samt en utvecklad 

hemtjänst med specialteam, hemsjukvård och tillgång till 

dagverksamhet kan komma att innebära ett minskat behov av 

vård- och omsorgsboende, inom de närmaste åren. På längre 

sikt kan behovet komma att öka igen. Utifrån ett ökat 

framtida behov har Micasa sökt markanvisning 2025 för 

äldreboende vid Liljeholmskajen.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat 2014-02-19. 
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Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet. 
 

§ 14 

Övrigt 

Öppet hus om Älvsjö centrum och resecentrum 

Några ledamöter från rådet deltog i Öppet hus den 5 mars, men tyckte 

att många frågor fick dåliga svar eller lämnades obesvarade. Rådet 

kommer att samla ihop de frågor som finns och lyfta dem vid lämpliga 

tillfällen. 

 

Förtroenderåd Älvsjö servicehus 

Britt Petersson informerade om att hon deltagit i förtroenderådemöte 

på Älvsjö servicehus den 13 februari, protokoll inväntas. 

 

Kalendarium för rådet 

Rådets kalendarium för året uppdaterades med informationspunkter 

och önskemål om inbjudna tjänstemän, som förvaltningen ska 

undersöka vidare. Presidiet planeras komma till rådets sammanträde 

den 3 juni. Ett studiebesök på någon äldreboendeanläggning ska också 

inplaneras. 
 

__________________________ 

 

 


